
П Р О Ф Е С І О Н А Л И
Літо, що вже минуло, як і завжди, завдало пожежникам чорнобильського ЗДПО № 4 чимало клопоту. А 
трохи більше, ніж півроку тому цей загін очолив новий командир, якому функції з охорони та протипо
жежного нагляду на відчуженій території добре відомі. Адже Олег Борисович Тарасевич у своїй справі 
не новачок. Після служби в армії працював у пожежній охороні Москви, закінчив Черкаське пожежно- 
технічне училище, сім років перебував на посадах інспектора та старшого інспектора загону пожежни
ків у м. Славутичі. Згодом старшого інженера з радіаційної безпеки у м. Чорнобилі. З 1995-го був зас
тупником начальника ЗДПО № 4 з Держпожежнагляду. Має вищу освіту.
З новим начальником чорнобильських пожежників зустрівся кореспондент газети.

—  Олеже Борисовичу, лі
то видалося важким? Чу
ток різноманітного га 
тунку вистачило. Особли
во під час пожежі в районі 
Іванкова...

— На мій погляд, чимось 
особливим (маю на увазі кіль
кість і масштаби пожеж) воно 
не відрізнялося, хоча два-три 
виклики на добу, як і завжди, 
ми отримували. Але завдяки 
оперативному втручанню ней- 
тралізовували джерела поже
жі досить швидко. Брали 
участь і в боротьбі з вогнем на 
торфовищах у районі іванкова. 
Але становище було не таким 
складним, як, скажімо, утрав- 
ні-червні 1992-го, коли масові 
верхові пожежі знищили понад 
1120 гектарів лісових насад
жень та населені пункта Роз'їз- 
же, Стечанку, Луб'янку, части
ну Опачичів. А в травні 1996-го, 
після приїзду людей, які там 
колись проживали, — Товстий 
ліс, Речицю, Буду. Одне слово, 
було літо як літо...
—  Ви щойно говорили, що 
вогняній стихії не вдава
лося розгулятись завдяки 
оперативному втручан
ню ваших пожежників. 
Певно, механізм опера
тивного реагування відп
рацьовувався і вдоскона
лювався роками?

— Авжеж. У нашій профе
сії без тренувань, відповідної 
фахової підготовки і повсяк
денного підвищення профе
сійного рівня не можна, І хоча

вже зараз я міг би сказати, що 
в нас працюють професіона
ли, життя не стоїть на місці. 
Шестеро нещодавно закінчи
ли Черкаський інститут по
жежної безпеки ім. Героїв Чор
нобиля. У цьому ж інституті, 
Львівському пожежному учи
лищі та інших аналогічних зак
ладах навчаються ще чотир
надцять наших працівників. 
П'ятеро хлопців мають звання 
майстрів спорту з пожежно- 
прикладного виду і входятьдо 
складу обласної команди Уп
равління пожежної охорони. 
Свій досвід передають підлег
лим начальники 16-ї і 20-ї по
жежних частин П.І. Шульга та 
О.В.Сандригайло.

А якщо говорити про опе
ративність, то пожежники та

кож працюють вахтовим мето
дом. Проживають порядудвох 
гуртожитках. Обідаємо, сніда
ємо чи вечеряємо безпосе
редньо тут, на робочому місці. 
Бо уявіть, що то буде за опе
ративність, коли всі розійдуть
ся по їдальнях за місцем про
живання?
—  На підприємствах зони 
відчуження час від часу 
проводяться скорочення. 
У вас особового складу 280 
працівників. Мабуть, 
«господарство» загону до
сить солідне?

—  Згідно з нормативами, 
спеціалістів у загоні має бути 
майже вдвічі більше. Адже в 
разі нагальної потреби нас мо
жуть задіяти і безпосередньо 
на ЧАЕС, і втому ж Іванкові. Та

куди подінешся, коли фінансо
вий дефіцит зачепив і наше ві
домство. Цього року довелося 
скоротити 35 пожежників...

У цілому ми ділимося на 
чотири пожежні частини. Ок
рім Чорнобиля, дислокуємося 
в Поліському та Вільчі. Маємо 
автоцистерни, автодрабину, 
автомобіль автогазозахисної 
служби, пожежники закріпле
ні і за протипожежною техні
кою на базі танків. На вахті 
постійно чергує шість авто
цистерн, а ще три — у резер
ві. Але в останні роки забезпе
чення технічним обладнанням 
та матеріалами істотно погір
шилося...
—  Отож, як ви вже каза
ли, літо було як літо...

— Особливими пожежами 
не відрізнялося. Але його ніяк 
не можна забувати. Бо великих 
пожеж не сталося не тільки 
завдякишвидкому реагуванню 
нашого підрозділу. Свою част
ку внесли і протипожежні служ
би «Чорнобильлісу», і відповід
на робота з боку місцевої ад
міністрації та керівників об'єк
тів і підприємств, іноді суто 
профілактична, теж мала зна
чення. Адже на них не зареєс
тровано минулого літа жодної 
пожежі. Тому такого літа забу
вати не треба ніколи...
—  Зиму чекаєте?

—До зими необхідно вико
нати цілий комплекс різнома
нітних заходів, які безпосеред
ньо стосуються нашої роботи.

Сергій ЧЕРНОВ.


